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ČESKO: Představte si hypermoderní nemocnici postavenou za účelem boje s nebezpečnou nákazou.
Každý prostor postavený s myšlenkou zabránit úniku viru. Všechno zařízení v nerezu.

Několik samostatných vzduchotechnických jednotek s výkonnými filtry, aby se virus nemohl šířit
mezi různými prostorami nemocnice. Speciální obleky vyvinuté pro boj s nákazou; žádné podomácku
šité hadříčky přes ústa. Hermeticky uzavíratelné dveře zabraňující vynesení viru vně betonový
monolit nemocnice.

Zařízení i jeho materiálu za miliardy tleská sama americká armáda. Aby ne, když
supernemocnice provozovaná armádou patří k nejmodernějším zařízením svého druhu v Evropě.
Škoda, že má jednu drobnou vadu na kráse. Její zakonzervované vybavení a materiál za miliardy
pomalu a v tichosti prochází… Vyčleněný personál nemá po většinu času co na práci. A pro Centrum
biologické ochrany Těchonín – protože to je název onoho hypermoderního antivirového centra – se
horko těžko hledá náplň.

Trochu to sice dře, ale aby to nevypadalo tak úplně trapně, alespoň se jako „uplatnění“
těchonínské nemocnice vymyslí výcvik pro vojenské lékaře a „karanténa“ pro vojáky vracející
se z vojenských misí. Není sice tak docela jasné, proč by se vojáci sloužící kupříkladu v Afghánistánu
měli vrátit nakažení jakousi ebolou nebo alespoň malárií, ale bude to vypadat dobře, když je na
nějaký čas zavřeme do karantény v Těchoníně a budeme se tvářit, že supernemocnice má aspoň něco
na práci.

Protože ale přeci vojenská těchonínská nemocnice nepojede na plný výkon, ještě to tak,
odběry vojákům v „jako-karanténě“ přijede udělat zcela normální a řadový personál z Ústřední
vojenské nemocnice v Praze, který si „nebezpečný biologický materiál“ zase odveze s sebou do
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Prahy. (Přeci ten nebezpečný a potenciálně zavirovaný materiál nenecháme v centru biologické
ochrany, které by něco muselo dělat, že.) A tak miliardová investice dál chátrá, daleko od pražských
kaváren a objektivů médií, zapomenutá v Orlických horách.

A pak přijde pro Těchonín pravé boží požehnání a šance, jak ospravedlnit svou miliardovou
existenci. Zemí se začne šířit nebezpečná nákaza, o které média zprvu sveřepě tvrdí, že její
smrtnost je dvouciferná (i když je již prokázán opak), a kvůli jejíž nebezpečnosti se vláda rozhodne
paralyzovat celou ekonomiku, zavřít lidi do karantén, vyhlásit výjimečný stav (vlastně pardon, nově
se tomu říká nouzový stav), vyhlásit zákaz nočního vycházení a uvrhnout zemi do nejhlubší recese,
kterou kdy naměřila. Konečně se Těchonín může ukázat v celé své oslnivé hi-tech velkoleposti a
předvést, jak jsme na boj s virem připraveni. Pokud by se snad nedostávalo personálu, stáhneme do
Těchonína všechny lékaře z vojenských nemocnic či praporních obvazišť – a protože s vysokou
pravděpodobností všichni z nich Těchonínem v rámci svého výcviku už prošli, budou tu jako doma.

Ale počkat, Těchonín je vlastně v Orlických horách, že? Není to trochu daleko od pražských
kaváren a objektivů médií? Co když si nikdo nevšimne, jak to má vláda perfektně ošéfované?! To by
tak hrálo!

Kdepak, musíme vymyslet něco akčnějšího. Něco, na co bude dokonale vidět. Co si budou moci
novináři i kolemjdoucí dennodenně fotit. Něco, co budeme moci uvést mohutnou tiskovou konferencí
a lesem kamer. Co takhle třeba provizorní polní nemocnice v Praze?

Pravda, i tohle má jakési mušky na kráse. Jednak těchonínská supernemocnice bude dál stát a
její přístroje budou procházet… (Ale kdo z veřejnosti o její existenci vlastně ví a bude se ptát?)

Druhák polní nemocnice je… prostě polní nemocnice. Polní. V zabydlených pražských
Letňanech. Nikoliv hi-tech antivirová ochrana. Plech. Plachty. (Ale kdo z veřejnosti, která běžně nosí
plandající se roušku pod nosem v domnění, že to jest ochranou před šířením smrtelného viru, se
bude ptát, zdali je oddělenými klimatizacemi a podtlakovými dveřmi zabezpečeno, že vir nebude z
polní nemocnice vynesen do Prahy?)

A pak tu taky máme onu hypotézu, proč v některých italských městech zemřelo tolik lidí.
Dnes už víme, že čím větší virová nálož, tím těžší průběh covidu-19. Logická hypotéza tedy zní: Čím
víc lidí covidem infikovaných navezeme do jednoho společného nemocničního prostoru, tím víc se
vzájemně infikují, tím víc jim roste virová nálož – a tím víc se jim zhoršuje průběh nemoci. A to je
přesně to, co se stalo v některých italských městech: Mnoho infikovaných lidí navezených do velkých
hal. A následné „nevysvětlitelné“ umírání… Není čistě náhodou obrovská ratejna letňanské polní
nemocnice reklamou na italský scénář? (Ale kdo z veřejnosti tuhle hypotézu zná a bude se ptát, jak
se v polní nemocnici podaří zabránit zvyšování virové nálože?)

Cožpak ale všechny tyhle mouchy a mušky jsou podstatné, když se vláda může blýsknout
svou akčností? Podstatné je přeci jenom to, že při příležitosti otevření Letňan se může předvést
sám Andrej Babiš, před objektivy mu bude hrát kompars šéf polní nemocnice se svou slušivou
vojenskou uniformou a všemi podplukovnickými frčkami, to vypadá před kamerami náramně
fotogenicky, cvak – cvak, ještě úsměv, a máme pár těch politických bodů zase v kapse.

Že se lidé na jaře skládali na ventilátory a šili svépomocí velmi-velmi provizorní antivirovou
ochranu, zatímco antivirové hi-tech zařízení za miliardy je zakonzervováno a pomalu
zastarává? Že navezení covid-pacientů do obrovské společné haly polní nemocnice je může dokonce
poškodit, zatímco jejich vzájemná izolace v Těchoníně by jim naopak byla ku prospěchu? To je přeci
ve světle toho báječného politického píárka zcela vedlejší.



Tento text byl napsán ve spolupráci s mjr. MUDr. Martinem Vavrušou, lékařem testujícím na
COVID-19, disponujícím atestacemi z urgentní medicíny a chirurgie, účastníkem vojenských misí a
obeznámeným z vlastní zkušenosti s CBO Těchonín. (O obvyklé nadávky se protentokrát solidárně
podělíme – vřelé díky za ně předem.)
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